
3249 

OIC-302 (Rev. S-19-94) 

-l- 

OFFICE OF THE INDEPENDEhT COUNSEL 

Date of transcription 05/22/98 

STEVEN PHILIP PAPE, white, male, date of birth 0, 
0, United Srates Secret Service (USSS), Uniformed Division was 
interviewed at the Office of the Independent Counsel (OIC), 1001 
Pennsylvania Avenue, NW, Washington, DC, 20004. Also present for 
the interview were Associate Independent Counsel (AIC) MARY ANNE 
WIRTH and AIC MICHAEL TRAVERS, Department of Justice (DOJ) 
attorneys DAVE ANDERSON and JANIS KESTENBAUM, and JOHN ROWLEY, an 
attorney representing PAPE. PAPE was interviewed under the terms 
of an agreemen: between DOJ and OIC. PAPE was apprised of the 
official identity of the interviewers and the nature of the 
interview and thereafter provided the following information: 

PAPE has been employed by the USSS since January 7, 
1991. PAPE was unassigned at the White House for the first four 
years of his career and thereafter was assigned to the Southwest 
gate. PAPE explained that he would work various assignments 
while unassigned, including the Control Center and the Waves 
Center. 

PAPE advised that there are normally three officers 
assigned to the Southwest gate, which is also known as the B-4 
post. PAPE stated that one officer is assigned to the South 
Grounds gate, which is just to the south and east of the 
Southwest gate. The South grounds gate is also known as the B-3 
post. PAPE stated that two officers are in a blocking vehicle 
located on E street, to the south of the White House grounds. 
PAPE said that an additional two officers rotate among the 
aforementioned posts throughout the day. 

PAPE said the officers assigned to the Southwest gate 
and related posts are divided into two sections, the B section 
and the C section. PAPE said the two sections alternate between 
working the 6:30 a.m. to 3:00 p.m. shift and the 3:00 p.m. to 
11:OO p.m. shift. PAPE said his supervisor is Sergeant SAMMY 
ESCAMAILLA. 

PAPE advised the first time he met MONICA LEWINSKY was 
on West Executive Drive, the avenue that runs between the White 
House and the Old Executive Office Building. LEWINSKY was either 
an intern or a White House passholder at the time and she asked 
PAPE about the President's schedule. PAPE told her to look in 
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the newspaper. LEWINSKY responded with another question about 
the President going to Room 450 of the OEOB. PAPE then told 
LEWINSKY to ask the press. 

Prior to meeting LEWINSKY on the occasion described 
above, PAPE had heard a rumor that LEWINSKY was hanging around 
the West Wing, trying to see the President. In addition, someone 
in the USSS told PAPE that they had seen LEWINSKY hovering around 
the East steps of the OEOB, waiting for the President to pass by. 

PAPE does not recall another encounter with LEWINSKY 
while she worked at the White House. 

PAPE advised that he heard other rumors about LEWINSKY. 
PAPE heard that LEWINSKY was infatuated with the President and 
that she spent a lot of time trying to see the President. PAPE 
heard that LEWINSKY was caught in the family theater of the White 
House with the President. PAPE heard this was the reason 
LEWINSKY and were transferred. 

PAPE never heard about LEWINSKY's job performance. 
Around the time -was transferred, PAPE heard a rumor that 
_ was transferred. PAPE looked' photograph up on the 
computer, to make sure he could identify her if she tried to gain 
access into the White House complex. PAPE heard- 
termination was not on good terms. 

Eventually, PAPE was formally notified of-being 
transferred. PAPE advised this notification usually takes the 
form of a memorandum or an e-mail. PAPE advised it is not common 
practice to notify the USSS of every employee who leaves employ 
at the White House. However, USSS is notified of those employees 
who leave on unfavorable terms. 

PAPE is not sure if he received formal notification of 
LEWINSKY's transfer. PAPE advised that he heard rumors that 
something was going on between LEWINSKY and the President. PAPE 
also heard that LEWINSKY was a stalker and that she hung out too 
much near the West Wing. 

After LEWINSKY was transferred, PAPE heard various 
rumors about her. PAPE heard stories about LEWINSKY coming to 
see the President after she was transferred. PAPE then saw 
LEWINSKY on numerous occasions at the Southwest gate. PAPE can 
only recall three specific occasions, but believes there were 
more. PAPE advised LEWINSKY typically would come to the 
Southwest gate, show her identification and go into the White 
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House after PAPE would make sure LEWINSKY had an appointment. 

PAPE advised that LEWINSKY would always advise she was 
there to see the President, until the Summer of 1997, after which 
LEWINSKY advised she was there to see CURRIE. PAPE advised that 
when he checked the Waves system to ensure LEWINSKY had an 
appointment, the system would show that LEWINSKY's appointment 
was made by CURRIE, and that LEWINSKY was there to see either 
CURRIE or the President. 

PAPE advised he would typically call the E-l post, the 
next post a visitor to the West Wing would see, to advise 
LEWINSKY was on her way. In addition, PAPE would sometimes call 
CURRIE to advise LEWINSKY was on her way. PAPE does not recall 
ever being notified by CURRIE that LEWINSKY was on her way to the 
White House. 

PAPE heard from Officer SCOTT LEWIS that LEWINSKY came 
to the Southwest gate during the midnight shift, which is between 
11:30 p.m. and 6:30 a.m.. LEWIS said that this incident 
occurred after LEWINSKY left employ and that LEWINSKY came into 
the White House carrying a rose. 

One of LEWINSKY's visits PAPE recalls specifically 
occurred on July 14, 1997. PAPE recalls it was a Monday and PAPE 
was just coming off of leave. LEWINSKY came to the gate and 
asked if she was cleared in to see CURRIE or the President. When 
PAPE said no, LEWINSKY asked if he was sure and told him to check 
the Northwest gate. PAPE did and informed LEWINSKY she was not 
scheduled for a visit. After several minutes, LEWINSKY was 
cleared in to the White House. 

PAPE recalls occasions when he called CURRIE regarding 
LEWINSKY not being entered into the Waves system. On a couple of 
occasions, CURRIE called PAPE to ask whether LEWINSKY could be 
cleared in quickly or without going through the ordinary process 
of scheduling through the Waves system, or to schedule through 
the Waves system after LEWINSKY was already in the White House. 
PAPE refused to honor those requests since LEWINSKY was not 
considered a "VIP." PAPE inferred from CURRIE's tone, or her 
sigh, that CURRIE did not want to clear LEWINSKY in. 

PAPE recalls another specific occasion LEWINSKY was 
cleared in to the White House occurring approximately thirty or 
thirty-two days after the July 14, 1997 incident. PAPE recalls 
clearing LEWINSKY in on a Saturday, around August 16. PAPE 
advised that CURRIE came to the White House in a jogging suit, 

, 
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which was not her typical meticulous dress. Five minutes after 
CURRIE arrived, LEWINSKY showed up at the Southwest gate. 
LEWINSKY did not have a previously scheduled appointment, but she 
was scheduled soon thereafter to see CURRIE. Within minutes of 
LEWINSKY gaining access to the White House, PAPE heard on his 
radio that the President moved from the White House residence to 
the West Wing. PAPE advised that CURRIE left the White House five 
minutes after LEWINSKY did. 

PAPE advised he would see LEWINSKY exit the White House 
on some occasions, on others he would not. 

PAPE recalls one occasion, which could have been a 
weekend, when he was training new Officers at the B-4 post when 
he saw LEWINSKY approaching the gate. PAPE told his trainees to 
watch how he handled the situation, because it was "by the book." 
PAPE may have also told the trainees to be careful around 
LEWINSKY, since she was the President's mistress. 

PAPE advised this incident occurred on a very hot 
summer day. PAPE stated LEWINSKY was wearing a blue dress with 
white polka-dots. PAPE advised that officer MYRICK was assigned 
to the gate with PAPE. LEWINSKY was told to call whomever she 
was to meet. LEWINSKY advised she was having trouble getting in 
touch with anyone. 

LEWINSKY had a package she said was intended for the 
President. PAPE described the package as a gift-wrapped box, a 
size large enough to contain a man's cummerbund. PAPE advised 
LEWINSKY asked to sit in the air-conditioned booth, because it 
was so hot outside. LEWINSKY was not allowed to sit in the 
officer's booth, but she eventually gained access to the complex. 

PAPE advised he x-rayed the package, but did not have 
it inspected by the Technical Support Division, as he normally 
would. PAPE explained because LEWINSKY was the President's 
mistress, he did not want to treat her poorly or make her wait 
any more than was necessary, since it could come back on him. 
PAPE also stated that what was in the box would not hurt the 
President. If LEWINSKY wanted to hurt the President, she would 
do what LORENA BOBBITT did. 

PAPE stated that by the time LEWINSKY got into the 
complex, she had sweat stains on her dress, her make-up was 
smeared and her hair was all frizzy. PAPE advised that LEWINSKY 
was wearing a lot of perfume. Once LEWINSKY left their presence, 
PAPE bet MYRICK that the President would move to the Oval office 
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within ten minutes. PAPE won the bet when the President moved to 
the Oval Office approximately nine minutes and fifty seconds 
after LEWINSKY arrived. 

PAPE heard that it was harder for LEWINSKY to get 
cleared into the White House after the Summer of 1997. 

PAPE was told that on approximately December 29, 1997, 
LEWINSKY came to the White House with a package. Officers OLIVER 
JANNEY and DOUGLAS DRAGOTTA were on duty at the time. JANNEY 
processed LEWINSKY. PAPE assumed she was there to see the 
President. 

PAPE never saw LEWINSKY away from the White House. 

PAPE recalls one incident when LEWINSKY came to the 
Southwest gate while PAPE was in the back of the booth and 
Officer GREG LADOW was the primary officer in the booth. 
LEWINSKY was cleared in as a "press person," and PAPE thinks she 
was there to see MIKE McCURRY. PAPE advised press personnel do 
not normally come through the Waves system. PAPE thinks LEWINSKY 
had trouble getting an appointment with anyone else. 

At one point, LADOW told PAPE that he thought LEWINSKY 
was a threat and LADOW wanted to put LEWINSKY on a "do not admit" 
list. PAPE explained that the USSS's job is to protect the 
President's physical safety as well as his public image. The do 
not admit list has been used for BILLY DALE of the White House 
Travel office, and for former Federal Bureau of Investigation 
(FBI) Special Agent GARY HARLOW. PAPE advised the rumors about 
LEWINSKY and the President were becoming more widespread at the 
time LADOW made the suggestion. 

LADOW went to Lieutenant DAVE WOLTZ, the watch 
commander, to try to restrict LEWINSKY's visits. WOLTZ said that 
it was none of the USSS's business who the President saw. WOLTZ 
added that no one was going to find out about LEWINSKY anyway. 

At about the same time, PAPE was told by GARY BYRNE 
that BYRNE was going to go to someone about LEWINSKY. PAPE 
advised that PAPE heard a rumor that BYRNE spoke to EVELYN 
LIEBERMAN about LEWINSKY. 

PAPE advised that whenever he cleared LEWINSKY into the 
White House, the President would always move to the Oval Office, 
if he was not already there, shortly after LEWINSKY's entry. 
Because of this pattern, each time LEWINSKY came through the 
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Southwest gate, PAPE would call the Control Center to advise 
LEWINSKY had arrived. PAPE stated that he would tell the Control 
Center that, because LEWINSKY had arrived, the Emergency Response 
Team should prepare for the President to move from the Residence 
to the Oval Office. 

PAPE does not recall seeing LEWINSKY escorted by anyone 
from the White House Counsel's Office. 

PAPE heard a rumor about LEWINSKY coming to the 
Northwest gate when BRYAN P&L was on duty. PAPE heard that 
LEWINSKY was told she would have to wait at the Northwest gate 
because another woman was in the Oval Office with the President. 
PAPE advised that once LEWINSKY gained access to the White House, 
she crossed paths with the other woman. 

PAPE advised he heard, as a part of this rumor, that 
Sergeant WILLIAMS and Captain PURDIE are the other names 
associated with this incident. PAPE also heard that CURRIE was 
upset over what was said and the fact that someone would tell an 
outsider what was occurring on the inside of the White House. 
PAPE said CURRIE was the gatekeeper for the President. 

PAPE advised he asked BRYAN HALL about this incident 
approximately two weeks afL, +pr it was supposed to have occurred 
and HALL denied it ever happened. PAPE felt HALL was being 
truthful. PAPE is not aware of any disciplinary action taken as 
a result of the Northwest gate incident. 

PAPE heard a rumor that LEWINSKY was in the Oval Office 
and was seen by NANCY HERNREICH. PAPE heard that Officer JOHN 
MUSKETT was on duty at the E-6 post at the time. HERNREICH got 
upset and told the Chief of Staff, LEON PANETTA, or the Deputy 
Chief of Staff, HAROLD ICKES. MUSKETT was then called by the 
USSS liaison with the White House staff, First Name Unknown (FNU) 
O'MALLEY. O'MALLEY called XiiSKETT to his office to ask MUSKETT 
about the incident. MUSKETT asked O'MALLEY what else he was 
supposed to do in those circumstances. 
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PAPE recalls reading in Newsweek about LEWINSKY having 
couriers bring packages to the White House. PAPE recalls one 
occasion when CURRIE came to the Southwest gate to sign for a 
package that PAPE assumes was intended for the President. PAPE 
advised CURRIE would normally send an aide to retrieve packages. 

PAPE recalls LEWINSKY visiting on a day of significance 
to the President, either his 50th birthday, his wedding 
anniversary or Mother's Day. PAPE recalled he thought it was 
ironic for LEWINSKY to visit on the day he had in mind. 

PAPE recalls speaking to CURRIE approximately two to 
three times, but does not think CURRIE knows his name. 

PAPE provided a hand drawn sketch of the Southwest gate 
area, a copy of which is attached. The original of the sketch 
was filed in an FD-340 with the Agent's original notes of the 
interview. 



3256 



3257 

In Re: Grand Jury Proceedings Mult i- 

UNITED STATES DISTRIC? COURT 

Grand Jury Room NO. 3 

United St.r_es District Court 

for the District ot Columbia 

3rd ‘ ‘onstitution, N.W. 

Washington, D.C. 

Associate Independent Counsel 

MARY ANNE WIRTH 

Office of IndependenC Co"nllel 

100; Pennsylvania *venue. N.W. 
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Q Sir, would you tell us your full name, please? 
A My full name is Steven, with a “v,” Philip with one 

“1,” Pape, it’s pronounced The last name is P-a-p-e. 
MR. PAGE: Before we get suuted with your 

questions, Madam Foreperson, do we have a quorum? 
THE FOREPERSON: Yes, we do. 
MR. PAGE: And is it cormct to say that there are 

no unauthorized persons in the grand jury room? 

Q 
A 

Q 

THE FOREPERSON: That is correct. 
MR. PAGE: Thank you. 

BY MR. PAGE: 

Is it Officer Pape? 
Yes, sir. 
Officer, I want to go over with you some of your 

rights and responsibilities in your appearance here before 
the grand jury, before we ask you some questions. Okay? 

Washinqcon, D.C. 20004 5 A Okay. 
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CONTEHTS 
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WAND JURY LXILISITS: 

No. SF-i - Report o* interview of Hr. Pape'* in the 
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Pagem Wednesday, August 5,1998 
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PROCEEDINGS 

whereupon, 

STEVEN PHILIP PAPE 

was called as a witness and, having been fim duly sworn by 
the Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified 
as follows: 

EXAMINATION 

BY MR. PAGE: 
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Page 4 
Q So please listen up. And if you do have any 

questions as I explain some of these things to you, please 
feel free to interrupt. All right? 

First of all, my name is Edward Page. I work for 
the Office of Independent Counsel. And to my left is Mary 
Anne Wirth, who I understand you may have met before. 

A Yes, sir. 

Q Both of, but primarily Ms. Wirth, will be asking 
you some questions after we go over these preliminary 
lTdtCTS. 

To your left is the court reporter, and it’s her 
job to take down what is being said, both questions and 
answers, during your appearance here. today. Do you 
understand that? 

A Yes, sir. 

Q The first thing I want to review with you is that 
you understand that, under the rules that govern your 
appearance before the grand jury, that what you say hem 
today is secret, as a matter of law, and that only you can 
disclose to others outside the grand jury what took place 
here today. Do you understand that? 

A Yes, sir. 

Q You’ve heard that, probably, called grand jury 
secrecy; correct? 

A Yes, sir. 

Diversified ReDorting Services_ Inc. (202) 296-2929 
Page 1 - Page 4 
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Q Thae are a few exceptions to that. And that is 

that if a court says that the OfEce of Independent Counsel 

can disclose, or should disclose or requires disclosure of 

~tit you said here today. that it would be disclosed -- 

for example, if there is a case in court, Or for some other 

legal proceeding. Do you undastand that? 

A Yes, sir. 

Q So. in other words. the rule is not absolute, but 

it frequently is. Are you following me? 

A Yes, sir. 

Q Under the law, you have certain rights when you 

make an appearance in front of a Federal grand jury, and I 

want to ask you now if you undastand the ones that I’m going 

to ta.lk to you about. 

First of alI, you have the Fifth Amendment right to 

remain silent. Do you understand that? 

A Yes. sir. 

Q Do you understand hu-tber that anything that you 

say caa and may be used against you by this grand jury or in 

a subsequent legal proceeding? 

A Yes, sir. 

Q Do you understand that the only thing that you can 

refuse to answer about arc matters that are privileged? For 

exampt tbe marital privilqz, or the attorney-client 

privilege, or a privilege - 
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Page 6 
A Correct. There’s four. They went over them. 
Q -- or a privilege, psychologist/psychiatrist 

privilge; do you understand that? 

A Yes, sir. 

Q Do you understand further that since the litigation 
has concluded, that there is no such thing anymore as a 
protective function privilege? 

A Yes, I do. 
Q Do you understand that it is your job to claim any 

of those privileges or any others that you think about that 
might pertain to any of your testimony, that it’s not our job 
to do that? 

A Okay. 
Q To help you do that, you have some lawyers here 

present outside the grand jury room, correct? 

A Yes, sir. 

Q Canyoute~uswhotheyare? 

A My attorney is Bruce Blanchard, from Fairfax 

County. I’m also in the union, so Mr. Leibig would also 
offer advice -- L.&big. 

Q Do you have some attorneys from Secret service 

-- for example, Tom Doherty - that are representing you here 
today, as well? 

A -l&y represent the Government, but they’re here. 
Q I represent to you that you’re not a target of this 
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investigation: YOU are a subject in the broadest sense. of 

the investigation. And that is that you are a person wbo the 

Office of Independent Counsel and tk grand jury believes 

that may have peninent information to the matters that the 

grand jury has under investigation. 

A Okay. 

Q Do you understand that? 

A Yes. sir. 

Q Do you understand that. by taking the oath that the 

foreperson administered to you a few momenLs ago. that you’re 

obligated to tell the truth? 

A Yes. sir. 

Q Do you understand that claiming faulty 

recolkction, when that is not accurate, is and can be 

obstruction of justice? 

A Yes, sir. 

Q Do you have any questions before we start? 

A I have none. 

MR. PAGE: Thank you. 

BY MS. WIRTH: 

Q Officer, you’ve been employed by the Secret Service 

since 1991; is that right? 

A Yes,ma’am. 

Q And you arc in the Uniformed Division of the Secret 

Service? 

Page a 
1 A Yes, ma’am. 

2 Q You were unassigned at the White House for the 
3 first four years of your career; is that correct? 
4 A That is correct. 

5 Q Eventually, you were assigned to the Southwest 
6 Gate, or were you assigned to the Southwest Gate during that 
7 period when you wefe unassigned? 
8 A I would also possibly get that assignment. But, 
9 for the last three years, I have been a permanent assignment 
0 at the Main Gate, Southwest Gate. 

1 Q At the what? 
2 A 

3 Q 
4 A 

5 Q 
6 A 

7 Q 
8 post? 

9 A Yes, ma’am. 

0 Q Have you ever met Monica Lewinsky? 
1 A Yes, ma’am. 

2 Q Can you tell us about the first time that you met 
3 her? 

4 A Again, I think the very first time, I don’t know 

At the Southwest Gate, Main Gate. 
For how long, now? 
It wiIl be three years in about 12 days. 
Okay. And that’s been your permanent assignment? 
Yes, ma’am. 
And the. Southwest Gate is also known as the B-4 

5 her status, if she was an intern or passholder at that time. 

Page 5 - Page 8 
Diversified Reportinn Services, Inc. (202) 296-2929 
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Page 1 
1 I bumped into her on West Exec, and -- 
2 Q By “West Exec,” you mean iVest Executive Drive? 
3 A West Executive Avenue, behveen the white House and 
4 the -- and the old buildings, within the complex, the secured 
5 area. 
6 Q And were you working that day? 
7 A Yes, ma’am. 
8 Q What was your post that day? 

9 A It could have been anywhere. It was just everybody 
0 crosses that road to get to their next posf it sfzms like. 
1 Q And what was your interaction with bezr that day, if 
2 any? 
3 A She inquired about the President’s schedule, and 
4 what his schedule was that day. 
5 Q She asked you? 
6 A correct. 
7 Q And what did you say? 
8 A It was -- I tried to kind of blow her off, because 
9 it was not a question most people asked. I think my first 
0 response was, “Check a newspaper.” 
1 Q Did she ask you any other questions? 
2 A I think she asked me that same question twice, or 
3 something to that effect. 
4 Q Did she ever ask you a question about the President 
5 going to a specific room in the old EOB? 
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A Well,yeah,Ithinlc.becausebehad-as1 
remember the schedule, the President was supposed to be 
coming from tbe West Wing into the old building that day, and 

so I think she phrased it a different way, or “Do you know 

when he’s going to, you know, Room 474 Conference Room.” or 

whatever. 

Q In the Old Executive Oftice Building? 

A In the old building. It would have been a bigger 

conference room. 

Q And what did you say to her? 

A Basically, I just, you know, said, “Check the Press 

Office” or, you know, I just kind of blew it off. 

Q Okay. And, to your memory that day, you don’t know 

whether she was an intern or a passholder at the white House? 

A Correct. 

Q But she was anploycd at tbz W’hite House at the 

lime, in some capacity? 

A Well. interns aren’t employed, tbey aren’t paid. 

But she had a -- she had a pass. She was authorized to he 

there. 

Q Allright. Soshewaseitheraninternora 

passholder? 

A Yes, ma’am. 

Q Whenwasthenexttimeyousawha? 
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A You may have seen ha passing bae and tkze, but 
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1 it was, you know -- hmm. 
2 Q Did you ever see her at the Southwest Gate? 
3 A Well, yeah, plenty of times I saw her at the 
4 Southwest Gate. 
5 Q All right. And how many times do you think you saw 
6 her at the Southwest Gate? 
7 A Minimum -- minimum of two, probably thrwz, and I 
8 would say up to at least 10 times I personally cleared her 
9 in. 
0 Q Into the Southwest Gate? 
1 A At the Southwest Gate. 

2 Q I’m a little confused by what you just said. You 
3 said a minimum of two. Is that becaLl!% you recall two 
4 specific dates? 
5 A Inz&ltwice. 

6 Q And when you say maybe three, and then you said 
7 something like that you cleared her in 10 times, or 
8 approximately 10 times? 
9 A It could be as high as that. 
D Q It could be as high as 10, that’s what you’re 
1 saying? 
2 A Correct. 

3 Q All right. Tell us about the two occasions you do 
4 remember, and if you remember dates, tell us what they are. 
5 Do you remember any occasions last summer, in 1997? 

Page 12 
A Yeah. I - I tell you what. Last time I gave the 

testimony, I remembered a little bit better. One was in July 

and one was in August. 

Q And when you “testimony,” you had an interview with 

the Office of the Independent Counsel - 

correct. 
-- in the presence of an FBI agent? 

Colnxt. 

And that took place in May of 1998? May, 19987 

Correct. But nor when I cleared her in. 
I understand that. 

YeS. 

And so when you say your manory was better, you’re 

referring to May, as opposed to now? 

A Correzt. 

Q Okay. I had asked you about titnea last summer, in 

1997. when you saw Monica Lewinsky. Do you runemba any 

specific dates on which you saw her? 

A I want to say now it was Iike - before I referred 

to - I had some notes. I referred to them before. 

Q Did you bring your notes with you? 

A No, my attorney has them. 

Q Does your attorney have ihan outside? - 
A I don’t - I don’t think so. He just -- I just 

switched attorneys. So I jus& I mean - 

Page 9 - Page 11 ! 
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Q Are you talking about Mr. Riley may have your 
notes? 

A He might also have them. I think they both have a 

copy of it right now. 

Q Okay. Who is “they both”? 

A Mr. Riley, my old attorney, and Mr. Blanchard, my 
new attorney. 

Q Okay. But you don’t -- 
A JUROR: Excuse me. I’m having a hard time 

hearing you. 
THE WITNESS: I’m sorry. Mr. Riley was my old 

attorney, and Mr. Blanchard was my new attorney. 
BY MS. WIRTH: 

Q And Mr. Blanchard is outside? 
A Correct. 
Q Does he have your notes outside, do you know? 

A I don’t know, but I would assume he doesn’t. 
MS. WIRTH: Okay. Do you want to take a second to 

check if he does? 
THE WITNESS: Does he? 
BY MS. WIRTH: 

Q Anyway, what is your best memory of when you saw 
Monica Lewinsky last summer? 

A Again, I think one date was on July 18th or 28th, 
:5 or something like that. 

Page 14 

1 MS. WIRTH: I’m marking as Grand Jury Exhibit SP-I. 

2 for your initials, this report. dated May 22, 1998. which I 

3 represent to you is a report of your interview in tbe Office 

4 of Independent Counsel. 

5 (Grand Jury Exhibit No. SP-1 

6 was marked for identification.) 

7 BY MS. WIRTH: 

8 Q And I’m turning your attention to the bottom of 

9 Page3. 

0 A Okay. 

1 Q And I’ll ask you just to look, to read for a moment 

2 to yourself, and to see if anything t&e refreshes your 

3 menory about when you saw Monica Lewinsky last summer. 

4 A Okay. I would say yes, this is - this is more 

5 accurate. 

6 Q Does it refresh your memory? 
7 A Yes. it does. 

8 Q Okay. And when did you see Monica Lxsvinsky last 

9 summer? 

0 A I believe one was July 14tb and the other was 

!I August 16th. 

!2 Q Tell us about July 14, 1997. Wbat happened that 

!3 day? Where were you postal? 

!4 A My normal post would be the Southwest Gate. And 

!5 again, I’ve dealt with her so many times. I think one time 

1 it was a blistering summer day she bad come up. Humidity was 

2 about 100 percent. It was hot. We knew who she was. I 

3 Q Wben you say “we,” who do you mean? 

4 A The 0th~ officers wbo wpp assigned to the post 

5 tllat day. 

6 Q Is thee a trailer or some kind of a, you know. 

7 enclosure that you were in at tbe %&west Gate? 

8 A It’s a booth. It’s a police booth. 

9 Q Is it air conditioned? 

/I IO A It works, on and off. 

I1 Q Wbat do you remember? Now. you’re telling us. I 

12 believe tbat one of those dates, either July 14th or August 

13 16th~- 

14 A Correct. 

15 Q - was a blistering hot day, you’re not sure which 

16 one? 

:7 A Cortect. 

.8 Q Tell us what you remunber. 

.9 A It was close to 90 degrees. Humidity was about 

!O 100. She bad come up, walked from the Ellipse. Sbe was 

!1 siting. pmtty much profusely, very impatient said that 

!2 she was here for an appointment for tbz President. 

!3 I asked for her driver’s license or Government ID, 

!4 as I ask everybody for. She gave it to me, checked it in the 

15 WAVE system, the computer system. She was not in. I 
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Page Ir 

informed her tbat she needs to call a staff member to clear 

her in. 

And I can’t remember. I may have called Betty 

Currie that day or not. Lots of times. if it’s an 

appointment for the President, I take an extra step and call 

-- say, if it was for tbe Presidens I would call Betty and 

say, you know, ‘This person is not cleued in; could you 

please clear her in?’ 

At which point, I mmember. in my notes I made an 

annotation, “Monica is not cleated in again.” 

Q This bad happened befom? 

A Ye&. It’s kind of - for us, it’s kind of 

irritating, because it puts the pressure on us, because it’s 

an appointment for the President. And when they’re not in 

the system it just - you know, you want to get the 

presidential appointments in quick. 

Q Didshcsayshewas~tosctheRcsidentor 

Betty Cut-lie? 

A She-sbewasalwaystbemtoscetbePresident. 

Q Did she say that? 

A Sbe said it the majority of tbe times sbe was 

there, especially earl.& prior to that six would say that. 

Q when you were previously intrxviewed in May of 

1998, according to this repott, on Page 3. the fmt 

~aramaub, you said that Monica L&n&v would always advise 

Page 13 - Page 16 
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Page 17 Page IS 
1 that she was there to see the President, until the summer of 1 Monday, July 14, 1997, as you sit here today? 
2 1997, when I.zu<nsky advised that she was there to see Currie. 2 A Correct. 
3 Does that sound right to you? 3 Q Do you remember anything else about that day? 
4 A Correct. 4 A Again, one of the two days, it was very hot. Shs 

5 Q Do you have any memory one way or the other 5 came up. She didn’t get in right away. She wasn’t in the 
6 whether, on the day that you’re talking about last summer, 6 system. She kept fanning herself like this (indicating), you 
7 she said she was there to see the President or Betty Currie? 7 know. 
8 A It would have been -- it would have been a 50150 8 Q Indicating with your hand waving at your face? 

9 chance. 9 A Yeah. “I’m hot. Well, can’t I just wait in your 

0 Q But you considered her to be the President’s 10 booth?” You never let somebody wait in your booth, because 
1 appointment, based on your experiera with her? 11 if they’re an appointment, they’re not allowed into the 
2 A Correct, because of the -- ail the other times that 12 complex until they’re cleared. 
3 shehadcomein. 13 I remember, like I said_ she was sweating. I mezn, 

4 Q So you said you wrote in your notes that Monica 14 lotsofsweatonherdress,downherback,inber--this 
5 Lewinsky was not in tbe system again or was not cleared in 15 area (indicating). 

6 again. 16 Q Indicatingyourchest. Goahead. 
7 A Correct. 17 A Correct. Her hair, when a woman’s hair, in high 

8 Q What did you do? 18 humidity -- it was frizzled. And she waited, I would guess, 
9 A Like I said, I May have called Betty and said, you 19 10, maybe 15 minutes in the heat. 

o know, whatever. Or Betty, lots of times, would call down to 20 And, by the time the appointment finally came up 

I me and say, “Could you please let her in?” 21 and was in the system, and she went up to see the President, 

2 And I don’t know if it happened on this date or 22 or Betty, it looked like she went a WJple rounds with 

3 other dates, but the - I mean, I can remember several 23 Mohammed Aii or something. She just -- she looked terrible. 
4 conversations with Ms. Currie, that “I can break a lot of 24 But again, I mean, I was going by the regulations. 
s rules for you, but that’s the one rule I can’t break. I 2s Q And, as you said, you don’t remember whether that 

Page 18 Pqe 2C 
1 mean, they’ve got to be in the system before I can bring them 1 was July, the July visit or the August visit. in 1997, that 
2 into the complex.” 2 was so hot? 

3 Q Do you remember what day of the week July 14th was, 3 A Correct. It could have bum eitba. 

4 1997? 4 Q Okay. Now, is there a particular reason why you 

5 A If I had to guess, I’d say it was a Monday. I had 5 remember August 16, 1997? Is that because there’s a note of 

6 just -- I had come off of vacation. 6 it in your record - 

7 Q Is that why you remember this incident in 7 A Correct. Thae was -- 
8 particular by date, because you had just come off of 8 Q -- or is there some other reason? 

9 vacation? 9 A As1 remanber the notes, both of them indicated 

0 A It was because of that and, last time when you 10 that she was not cleared in the system again. meaning a 

1 questioned me, I looked at my notes right before I walked in. 11 problem for us. 

2 Q So you took a note of that day? 12 On one of those occasions. you know, she’s - you 

3 A Correct. 13 know, she basically, like indirectly threatens you: “Do you 

4 Q Did you write your notes or just a notebook, or 14 know who I’m going to see?” You know, ‘What is he going to 

5 what? 15 say if, you know. I’m late, and he’s waiting for me?” 

6 A Your police notebook. 16 Q Did she say things like that to you? 

7 Q Do you recall whether you wrote anything else down, 17 A Yes, she would. And obviously, if somebody kind of 

8 other than the fact that Monica Lewinsky was not cleared in 18 makes a veiled threat like that, and the person who they’re 

9 again? 19 going to tell us the President of the United States, you take 

0 A No, that - because that was my only problem with 20 note of it. 

I her, pretty much. 21 Q Do you runember what day of the we& the August 

2 Q So there’s a record in your notes of what date this 22 visit was? 

3 was for certain, because you took those notes that day? 23 A I would guess a Saturday. 
4 A Without a doubt, correct. 24 Q Okay. Do you remember anything with respezzt to the 

5 Q And, to the best of your memory, that date iS 25 August 16.1997 visit, &h respect to E3etty Cnrrie and what 

Page 17 - Page 20 
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1 she was wearing that day, or anything that happened that day 

2 with respect to her? 

3 A Correct. Betty drove in her - 1 believe she drove 

4 in her van that day. It looked like she was rushed. like she 

5 was just coming in. She was in a sweatsuit outfit. And 

6 normally. Betty is super professional. dressed to a tee -- I 

7 mean. the way she should. I mean. Saturdays. you didn’t 

8 expect to see her in sweats. 

9 She came in, just minutes before Monica had walked 

1 0 up. And, after her appointment was completed. where she wont 

1 1 to Beuy Curfie’s office, then what I’m assuming to he the 

1 2 President afterwards, when he came down to the -- from the 

1 3 residence. Betty left shortly, like right after - right 

1 4 after Uey were gone. 

1 5 Q Right after -- 

1 6 A Right after -- right after Monica completed her 

1 7 appointment, Betty was out of thae, like the only reason she 

1 8 was there was for this appointmenf to he there. 

1 9 Q So you drew the conclusion mat the only reason 

2 :0 that Betty Cm-tie was them was for Monica Lewinsky’s 

2 :I appointment, because she arrived shortly before Monica 

2 2 arrived and left shortly after Monica left. Is that what 

2 3 you’re telling us? 

2 4 A I believe so, yes. ma’am. 

2 5 Q Now, you mentioned that you were aware that the 
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Page 22 
1 President moved to the Oval Office at some point, on August 

2 16, 1997? 

3 A Yes, 1 am. 

4 Q When did that occur in relation to when Monica 

5 Lewinsky arrived at the White House? 

6 A One of those two days -- because I’m a senior 

7 officer in a section of 16 people, I usually train the 

8 officers. And I had new officer there, and I was -- 

9 Q This is on August 16th? 

10 A On one of the two dates. It could have been the 

.l 16th. 

2 Q That summer, last summer? 

3 A Correct. The officer’s name was Myrick, as I 
4 relnenlber. 

5 Q M-y-r-i-c-k? 

6 A Officer Myrick, M-y-r-i-c-k. 

7 Q Do you know his first name or her first name? 

8 A Robert. And it’sahirn. 

9 Q Go ahead. 
10 A And I had told him, as I had seen her coming up 

11 from the Ellipse, who she was, and I advised him to always g( 

12 by the book: “Don’t do any special favors, especially don’t 

13 let her in unless she’s cleared in, because someday this is 

14 going to come back on us, so always do it by the book.” 

15 I explained -- I basically said that, “This is 

Pagem Wednesday, August 5, 1998 
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probably the President’s misee~s. so treat her. you know. 

decent, but again, don’t break the rules for her.” 

And after she left our post and went up to the 

West Wing off&s, I said: “And now watch. The President 

will come down within two minutes.” And he still was 

incredulous that the President would have a mistress: And I 

said ‘This is the way it normally happens. As soon as she 

comes in, within minutes. be comes down, because he’s usually 

late.” 

Q When you say “be comes down,” you mean fmm the 

residence? 

A Fmm the residence or South Grounds. or wherever 

else be may be. He would come instantly, for this person. 

And the officer said, quote, ‘Well, I don’t believe it.” He 

says, “I’ll give you tea minutes, and I hetcha he still won’t 

move.” because it was - you lcoow, it was an early Saturday 

morning or something. 

And I almost lost the bet. It was nine minutes and 

40 or 50 seconds before - before he came down for that 

appoinumrttt. 

Q Meaning the President? 

A Correct. 

Q Moved from the residence to the Oval Oftice? 

A Correct. 

Q And you were aware of that because of your radio? 

Page 2, 
1 A Correct, ma’am. 

2 Q Do you remember whether, on either of those summer 

3 occasions, Monica Lewinsky - last summer, 1997 -- brought 
1 any gifts to the White House? 
5 A Yes. On one of those occasions, she had a gift. 
5 It was gift-wrapped. It had a bow or something around it. to 
7 -- I remember, I didn’t want to unwrap it, because it was for 

8 the President. 

9 Q How did you know that? 

0 A Well, policy is that -- 
1 Q How did you know it was for the President? 
2 A Because she told me it was for the President. 
3 Q Okay. 
4 A Normally, you’re supposed to have a ‘ED agent come 
5 down and personally inspect it. 
6 Q TSPisaspecial- 

7 A T-SD. 
8 Q TSD. What is that? 
9 A Technical Services Division of the Secret Service. 

0 Q And they would check this package for? 
I A Any gifts going to the President, they take a 

2 special interest in, and they like to check before it goes to 

3 him. 

4 Q But they did not come? You did not request them? 

5 A I didn’t request them. 

Page 21 - Page 24 
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Q Douglas Draggotta? 
Paz: 2’ 

A My aaitude, as I said before, was: “Well, I know 
basically her status; I know where she goes. There hasn’t 
been a problem in the past.’ 

AndIfshewasgoingtodoanyharmtothe 
President, after I looked at the X-ray -- I did X-ray it, and 
there was nothing metal, connecting wires, or anything -- I 
said she would do the -- you know, it would be something 
along the lines of Lorena Bobbit, if she was going to hurt 
him, and that I couldn’t stop. And that’s what was going 
through my mind. 

Q Was it one gift box or more than one gift box? 
A It was one gift box. It was about the size of a 

man’s cummerband, for like a tuxedo. 
Q Can you show us with your hands about how big that 

would be? 
A About the size of that? Sure. (Indicating.) 
Q This folder? 
A I would say a little bit longer. But, you know, if 

you take this (indicating) and squish it a little bit, a 
longer box. 

Q For the record, you just picked up an 8-l/2-by-11 
folder. So a little longer and a little less wide? 

A Correct. And it had very little weight. I 
believe, personally, it was this tie that you read about in 

1 

2 

3 
4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

Page 26 
tie paper. I’m not sure. But it was - it was Iight, and it 

had like no magnetic or metal w-ature in it. I mean, you 

could see right through the thing 

Q Are you aware of a visit by Monica Lewinsky to the 
White House in December 1957? Did you ever bear about that 
or were you present for that? 

A Yes, I am. I checked my notes again, and I was not 
there that day. The President bad given us one day off for 

Christmas. But, because of my holidays - Friday, Saturday 

- my day fell off on the 28th. my off day. And so I took 

it. 

Q So you were off from December 28th to -- 

A I was off on the 28th, and two other officers on my 

post -- 

Q Which is the Southwest Gate? 

A -- at the Southwest Gate were. tbzre. 

Q And who were those offis? 

A Officer Oliver Janey, Jan-e-y, and Officer 
Douglas Draggotta, D-r-a-g-g--t-a. 

Q Did they, either one of tkm, tell you anything 

that happened on DecRnba 28.1997? 

A Just reglar post conversation. 

Q Let’s srart with this. Did eitha one of them tell 

you about this, of both of them. do you know? 

A Correct. IthinkDougroldmeaboutit. And - 

A Correct. And he said that when this broke -- this 
broke on January 2 1 st, I think, the Monica thing hit th: 

papers. 
Q 1998? 
A And he said, “Hey, we just cleared her in, on like 

the 18th or something. She was just here last month.” And I 

said, “I don’t remember it.” But they didn’t remember l &e 
date, and I think they might have went back and looked at ti 
dates that they worked and I didn’t. 

Q Did they have any specific record that they looked 
at that reflected the date that she was actually there, or 
did they look at a record that showed when they worked the 
Southwest Gate? 

A Again, I don’t know. I’m usually -- I’m pretty 
meticulous, sometimes. I keep notes. I don’t think either 
of them really do. 

Q Did they tell you whether Monica Lewinsky bro@t a 
package to the White House on December 28, 1997? 

A I believe they did. 
Q Did they tell you anything -- 
A Or Douglas did. 
Q Did Douglas Draggotta tell you anything about that 

package? 
A That’s about it, that I remember. He said package 
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or packages, one of the two. 
Page 2% 

Q Do you recall. in your experience, Monica L.ewin&y 
visiting the White House on a day of particular significance 
to the President, such as, you know, a birthday or holiday or 
something like that, or anniversary? Do you remember 
anything like that? 

A Correct. She had come, it seems like, on days that 
she would come, one of them particularly was kind of 
depressing, because I want to say it was the President and 
the First Lady’s, either their anniversary or -- or something 
to that effect. And I just made a mental thought of that was 
not the way to celebrate a traditional family anniversary, in 
my opinion. 

Q Did you make notes of every visit that she made, 
or -- 

A No. I specifically made notes of two times that I 
dealt with her specifically, because she just started, excuse 
my French, but pissing me off, because she would never - sht 
was -- she was a pain in the ass, coming in always. 

Q Okay. And you took notes because you had problems 
with the fact that she was never cleared in the way that you 
felt she was supposed to be; is that right? 

A Correct. 
Q Okay. 
A If something comes back and they say, “Well, bob 

Page 25 - Page 28 
Diversified Reporting: Services. Inc. (202) 296-2929 



3264 

In Re: Grand Ju.w Proceedings Multi-Page x Wednesday, August 5, 1998 
1 

Page 2! 
1 come she was held up,” I could just go back to my notes and 
2 say, “Well, she bias held up on such-and-such a date because 
3 she wasn’t cleared, and no staff members cleared her in.” 
4 MS. WIRTH: Okay. All right. I’m going to ask you 
5 step out for a minute, officer. Thank you. 
6 THE WITXESS: Yes, ma’am. 
7 (Witness excused. Witness recalled.) 
8 MS. WIRTH: Officer, you don’t need to sit down. 
9 Having no questions from the grand jury, with the forelady’s 
0 permission, you are excused. Correct? 
1 THE FOREPERSON: You are excused. 
2 (The witness was excused.) 
3 (Whereupon, at 355 p.m., the taking of the 
4 testimony in the presence of a full quorum of the Grand Jury 
5 was concluded.) 
6 ***** 

- 
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OFFICE OF THE WDEPENDENT COUNSEL 

Date of uanscnpoon 05/22/98 

STEVEN PHILIP PAPE, white, male, date of birth-, 
w, United States Secret Service (USSS), Uniformed Division was 
interviewed at the Office of the Independent Counsel (OIC), 1001 
Pennsylvania Avenue, NW, Washington, DC, 20004. Also present for 
the interview were Associate Independent Counsel (AIC) MARY ANNE 
WIRTH and AIC MICHAEL TRAVERS, Department of Justice (DOJ) 
attorneys DAVE ANDERSON and JANIS KESTENBAUM, and JOHN ROWLEY, an 
attorney representing PAPE. PAPE was interviewed under the terms 
of an agreement between DOJ and OIC. PAPE was apprised of the 
official identity of the interviewers and the nature of the 
interview and thereafter provided the following information: 

PAPE has been employed by the USSS since January 7, 
1991. PAPE was unassigned at the White House for the first four 
years of his career and thereafter was assigned to the Southwest 
gate. PAPE explained that he would work various assignments 
while unassigned, including the Control Center and the Waves 
Center. 

PAPE advised that there are normally three officers 
assigned to the Southwest gate, which is also known as the B-4 
post. PAPE stated that one officer is assigned to the South 
Grounds gate, which is just to the south and east of the 
Southwest gate. The South grounds gate is also known as the B-3 
post. PAPE stated that two officers are in a blocking vehicle 
located on E street, to the south of the White House grounds. 
PAPE said that an additional two officers rotate among the 
aforementioned posts throughout the day. 

PAPE said the officers assigned to the Southwest gate 
and related posts are divided into two sections, the B section 
and the C section. PAPE said the two sections alternate between 
working the 6:30 a.m. to 3:00 p.m. shift and the 3:00 p.m. to 
11:OO p.m. shift. PAPE said his supervisor is Sergeant SAMMY 
ESCAMAILLA. 

PAPE advised the first time he met MONICA LEWINSKY was 
on West Executive Drive, the avenue that runs between the White 
House and the Old Executive Office Building. LEWINSKY was either 
an intern or a White House passholder at the time and she asked 
PAPE about the President's schedule. PAPE told her to look in 
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the newspaper. LEWINSKY responded with another question about 
the President going to Room 450 of the OEOB. PAPE then told 
LEWIKSKY to ask the press. 

Prior to meeting LEWINSKY on the occasion described 
above, PAPE had heard a rumor that LEWINSKY was hanging around 
the West Wing, trying to see the President. In addition, someone 
in the USSS told PAPE that they had seen LEWINSKY hovering around 
the East steps of the OEOB, waiting for the President to pass by. 

PAPE does not recall another encounter with LEWINSKY 
while she worked at the White House. 

PAPE advised that he heard other rumors about LEWINSKY. 
PAPE heard that LEWINSKY was infatuated with the President and 
that she spent a lot of time trying to see the President. PAPE 
heard that LEWINSKY was caught in the family theater of the White 
House with the President. PAPE heard this was the reason 
LEWINSKY and &_ were transferred. 

PAPE never heard about LEWINSKY's job performance. 
Around the time -was transferred, PAPE heard a rumor that 
-was transferred. PAPE looked -photograph up on the 
computer, to make sure he could identify her if she tried to gain 
access into the White House complex. 
termination was not on good terms. 

PAPE heard- 

Eventually, 
transferred. 

PAPE was formally notified of-being 

form of 
PAPE advised this notification usually takes the 

a memorandum or an e-mail. PAPE advised it is not common 
pract ice 
at the 

to notify the USSS of every employee who leaves employ 
White House. However, USSS is notified of those employees 

who leave on unfavorable terms. 

PAPE is not sure if he received formal notification of 
LEWINSKY's transfer. PAPE advised that he heard rumors that 
something was going on between LEWINSKY and the President. PAPE 
also heard that LEWINSKY was a stalker and that she hung out too 
much near the West Wing. 

After LEWINSKY was transferred, PAPE heard various 
rumors about her. 
see the 

PAPE heard stories about LEWINSKY coming to 
President after she was transferred. PAPE then saw 

LEWINSKY on numerous occasions at the Southwest gate. PAPE can 
only recall three specific occasions, but believes there were 
more. PAPE advised LEWINSKY typically would come to the 
Southwest gate, show her identification and go into the White 
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House after PAPE would make sure LEWINSKY had an appointment. 

PAPE advised that LEWINSKY would always advise she was 
there to see the President, until the Summer of 1997, after which 
LEWINSKY advised she was there to see CURRIE. PAPE advised that 
when he checked the Waves system to ensure LEWINSKY had an 
appointment, the system would show that LEWINSKY's appointment 
was made by CURRIE, and that LEWINSKY was there to see either 
CURRIE or the President. 

PAPE advised he would typically call the E-l post, the 
next post a visitor to the West Wing would see, to advise 
LEWINSKY was on her way. In addition, PAPE would sometimes call 
CURRIE to advise LEWINSKY was on her way. PAPE does not recall 
ever being notified by CURRIE that LEWINSKY was on her way to the 
White House. 

PAPE heard from Officer SCOTT LEWIS that LEWINSKY came 
to the Southwest gate during the midnight shift, which is between 
Ill30 p.m. and 6:30 a.m.. LEWIS said that this incident 
occurred after LEWINSKY left employ and that LEWINSKY came into 
the White House carrying a rose. 

One of LEWINSKY's visits PAPE recalls specifically 
occurred on July 14, 1997. PAPE recalls it was a Monday and PAPE 
was just coming off of leave. LEWINSKY came to the gate and 
asked if she was cleared in to see CURRIE or the President. When 
PAPE said no, LEWINSKY asked if he was sure and told him to check 
the Northwest gate. PAPE did and informed LEWINSKY she was not 
scheduled for a visit. After several minutes, LEWINSKY was 
cleared in to the White House. 

PAPE recalls occasions when he called CURRIE regarding 
LEWINSKY not being entered into the Waves system. 
occasions, 

On a couple of 
CURRIE called PAPE to ask whether LEWINSKY could be 

cleared in quickly or without going through the ordinary process 
of scheduling through the Waves system, or to schedule through 
the Waves system after LEWINSKY was already in the White House. 
PAPE refused to honor those requests since LEWINSKY was not 
considered a "VIP." PAPE inferred from CURRIE's tone, or her 
sigh, that CURRIE did not want to clear LEWINSKY in. 

PAPE recalls another specific occasion LEWINSKY was 
cleared in to the White House occurring approximately thirty or 
thirty-two days after the July 14, 1997 incident. PAPE recalls 
clearing LEWINSKY in on a Saturday, around August 16. PAPE 
advised that CURRIE came to the White House in a jogging suit, 
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which was not her typical meticulous dress. Five minutes after 
CURRIE arrived, LEWINSKY showed up. at the Southwest gate. 
LEWINSKY did not have a previously scheduled appointment, but she 
was scheduled soon thereafter to see CURRIE. Within minutes of 
LEWINSKY gaining access to the White House, PAPE heard on his 
radio that the President moved from the White House residence to 
the West Wing. PAPE advised that CURRIE left the White House five 
minutes after LEWINSKY did. 

PAPE advised he would see LEWINSKY exit the White House 
on some occasions, on others he would not. 

PAPE recalls one occasion, which could have been a 
weekend, when he was training new Officers at the B-4 post when 
he saw LEWINSKY approaching the gate. PAPE told his trainees to 
watch how he handled the situation, because it was 'Iby the book." 
PAPE may have also told the trainees to be careful around 
LEWINSKY, since she was the President's mistress. 

PAPE advised this incident occurred on a very hot 
summer day. PAPE stated LEWINSKY was wearing a blue dress with 
white polka-dots. PAPE advised that officer MYRICK was assigned 
to the gate with PAPE. LEWINSKY was told to call whomever she 
was to meet. LEWINSKY advised she was having trouble getting in 
touch with anyone. 

LEWINSKY had a package she said was intended for the 
President. PAPE described the package as a gift-wrapped box, a 
size large enough to contain a man's cummerbund. PAPE advised 
LEWINSKY asked to sit in the air-conditioned booth, because it 
was so hot outside. LEWINSKY was not allowed to sit in the 
officer's booth, but she eventually gained access to the complex. 

PAPE advised he x-rayed the package, but did not have 
it inspected by the Technical Support Division, as he normally 
would. PAPE explained because LEWINSKY was the President's 
mistress, he did not want to treat her poorly or make her wait 
any more than was necessary, since it could come back on him. 
PAPE also stated that what was in the box would not hurt the 
President. If LEWINSKY wanted to hurt the President, she would 
do what LORENA BOBBITT did. 

PAPE stated that by the time LEWINSKY got into the 
complex, she had sweat stains on her dress, her make-up was 
smeared and her hair was all frizzy. PAPE advised that LEWINSKY 
was wearing a lot of perfume. Once LEWINSKY left their presence, 
PAPE bet MYRICK that the President would move to the Oval office 
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within ten minutes. PAPE won the bet when the President moved to 
the Oval Office approximately-nine minutes and fifty seconds 
after LEWINSKY arrived. 

PAPE heard that it was harder for LEWINSKY to get 
cleared into the White House after the Summer of 1997. 

PAPE was told that on approximately December 29, 1997, 
LEWINSKY came to the White House with a package. Officers OLIVER 
JANNEY and DOUGLAS DRAGOTTA were on duty at the time. JANNEY 
processed LEWINSKY. PAPE assumed she was there to see the 
President. 

PAPE never saw LEWINSKY away from the White House. 

PAPE recalls one incident when LEWINSKY came to the 
Southwest gate while PAPE was in the back of the booth and 
Officer GREG LADOW was the primary officer in the booth. 
LEWINSKY was cleared in as a "press person," and PAPE thinks she 
was there to see MIKE McCURRY. PAPE advised press personnel do 
not normally come through the Waves system. PAPE thinks LEWINSKY 
had trouble getting an appointment with anyone else. 

At one point, LADOW told PAPE that he thought LEWINSKY 
was a threat and LADOW wanted to put LEWINSKY on a "do not admit" 
list. PAPE explained that the USSS's job is to protect the 
President's physical safety as well as his public image. The do 
not admit list has been used for BILLY DALE of the White House 
Travel office, and for former Federal Bureau of Investigation 
(FBI) Special Agent GARY HARLOW. PAPE advised the rumors about 
LEWINSKY and the President were becoming more widespread at the 
time LADCW made the suggestion. 

LADOW went to Lieutenant DAVE WOLTZ, the watch 
commander, to try to restrict LEWINSKY's visits. WOLTZ said that 
it was none of the USSS's business who the President saw. WOLTZ 
added that no one was going to find out about LEWINSKY anyway. 

At about the same time, PAPE was told by GARY BYRNE 
that BYRNE was going to go to someone about LEWINSKY. PAPE 
advised that PAPE heard a rumor that BYRNE spoke to EVELYN 
LIEBERMAN about LEWINSKY. 

PAPE advised that whenever he cleared LEWINSKY into the 
White House, the President would always move to the Oval Office, 
if he was not already there, 
Because of this pattern, 

shortly after LEWINSKY's entry. 
each time LEWINSKY came through the 



3270 

OK-302a (Rev. 8-19-94) 

29D-OIC-LR-35063 

Connnuanon of OK-302 of STEVEN PHILIP PAPE ,~n 05/18/99 .Page 6 

Southwest gate, PAPE would call the Control Center to advise 
LEWINSKY had arrived. PAPE stated that he would tell the Control 
Center that, because LEWINSKY had arrived, the Emergency Response 
Team should prepare for the President to move from the Residence 
to the Oval Office. 

PAPE does not recall seeing LEWINSKY escorted by anyone 
from the White House Counsel's Office. 

PAPE heard a rumor about LEWINSKY coming to the 
Northwest gate when BRYAN HALL was on duty. PAPE heard that 
LEWINSKY was told she would have to wait at the Northwest gate 
because another woman was in the Oval Office with the President. 
PAPE advised that once LEWINSKY gained access to the White House, 
she crossed paths with the other woman. 

PAPE advised he heard, as a part of this rumor, that 
Sergeant WILLIAMS and Captain PURDIE are the other names 
associated with this incident. PAPE also heard that CURRIE was 
upset over what was said and the fact that someone would tell an 
outsider what was occurring on the inside of the White House. 
PAPE said CURRIE was the gatekeeper for the President. 

PAPE advised he asked BRYAN HALL about this incident 
approximately two weeks after it was supposed to have occurred 
and HALL denied it ever happened. PAPE felt HALL was being 
truthful. PAPE is not aware of any disciplinary action taken as 
a result of the Northwest gate incident. 

PAPE heard a rumor that LEWINSKY was in the Oval Office 
and was seen by NANCY HERNREICH. PAPE heard that Officer JOHN 
MUSKETT was on duty at the E-6 post at the time. HERNREICH got 
upset and told the Chief of Staff, LEON PANETTA, or the Deputy 
Chief of Staff, HAROLD ICKES. MUSKETT was then called by the 
USSS liaison with the White House staff, First Name Unknown (FNU) 
O'MALLEY. O'MALLEY called MUSKETT to his office to ask MUSKETT 
about the incident. MUSKETT asked O'MALLEY what else he was 
supposed to do in those circumstances. 
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PAPE recalls reading in Newsweek about LEWINSKY having 
couriers bring packages to the White House. PAPE recalls one 
occasion when CURRIE came to the Southwest gate to sign for a 
package that PAPE assumes was intended for the President. PAPE 
advised CURRIE would normally send an aide to retrieve packages. 

PAPE recalls LEWINSKY visiting on a day of significance 
to the President, either his 50th birthday, his wedding 
anniversary or Mother's Day. PAPE recalled he thought it was 
ironic for LEWINSKY to visit on the day he had in mind. 

PAPE recalls speaking.to CURRIE approximately two to 
three times, but does not think CURRIE knows his name. 

PAPE provided a hand drawn sketch of the Southwest gate 
area, a copy of which is attached. The original of the sketch 
was filed in an FD-340 with the Agent's original notes of the 
interview. 
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